

FIND FORUM “TRANSCULTURAL ENCOUNTERS 2017”
NORMATIVITY AND THE MARGINS: THE QUESTION OF TANTRA

FIND Intellectual Dialogue presents the fourth issue of the “Transcultural Encounters” Forum, this time devoted to a subject that in some way exemplifies the dynamics of Hinduism: the relationship (and tension) between normativity and marginality.

The religious phenomenon called *tantra* provides a very articulated approach to marginality in Hinduism, in which not only local and regional research, but also genetic and comparative hypotheses come to the fore, especially when in reflecting on the difficult issue of identity construction and legitimation.

Two-day event from 21 to 22 October with many sessions a day, divided amongst individual presentations and group discussions.

The event includes a round-table discussion with Bettina Bäumer (Abhinavagupta Research Library) and Raffaele Torella (University of La Sapienza) led by Andrea Acri (EPHE) and Adrián Navigante (FIND).

FORUM FIND « RENCONTRES TRANSCULTURELLES 2017 »
NORMATIVITÉ ET LES MARGES, LA QUESTION DU TANTRISME

Le dialogue intellectuel de FIND vous présente le quatrième événement du forum « rencontres transculturelles », cette fois consacré à un sujet illustrant très clairement la dynamique de l’hindouisme : le rapport (et la tension) entre normativité et marginalité.

Le phénomène religieux qui s’appelle *tantra* permet d’aborder la question de la marginalité dans l’hindouisme d’une façon plus articulée, dont l’enjeu implique une interaction de la recherche locale et régionale avec des hypothèses comparatistes et génétiques, surtout quand il s’agit de réfléchir à la question si compliquée de la construction et de la légitimation de l’identité.

Événement de deux jours du 21 au 22 octobre, avec plusieurs sessions par jour divisées en exposés individuels et discussions de groupe.

Dans le cadre de cet événement une table-ronde s'effectuera avec Bettina Bäumer (Abhinavagupta Research Library) et Raffaele Torella (Université La Sapienza), conduite par Andrea Acri (EPHE) et Adrián Navigante (FIND).

FORO FIND « INCONTRI TRANSCULTURALI 2017 »
NORMATIVITÀ E MARGINI, LA QUESTIONE DEL TANTRISMO

Il dialogo intellettuale di FIND presenta il quarto evento del foro “incontri transculturali”, questa volta dedicato ad un tema che rappresenta chiaramente la dinamica dell'induismo: il rapporto (e la tensione) fra normatività e marginalità.

Il fenomeno religioso chiamato *tantra* permette di affrontare la questione della marginalità nell'induismo in un modo abbastanza differenziato. Svolgere questo compito esige un'interazione fra la ricerca locale e regionale e alcune ipotesi legate ad un approccio comparativistico e genetico, soprattutto quando si tratta di riflettere sulla questione molto complessa della costruzione e della legittimazione dell'identità.

Evento di due giorni dal 21 al 22 ottobre 2017, con varie sessioni al giorno divise in esposizioni individuali e discussioni di gruppo.

È prevista una tavola rotonda con Bettina Bäumer (Abhinavagupta Research Library) e Raffaele Torella (Università La Sapienza) condotta da Andrea Acri (EPHE) e Adrián Navigante (FIND).